

Dividend Distribution Policy – Phoenix Power Company SAOG

Introduction & Context

Phoenix Power Company SAOG, established in 2011, owns and operates the Sur Independent Power Plant with an installed capacity of 2,000 MW. As Oman's largest operational power plant, it accounts for approximately 23% of the contracted capacity of the Main Interconnected System (MIS). The facility is a cornerstone of the national power sector, ensuring stable and reliable electricity supply through the Oman Electricity Transmission Company SAOC (OETC) grid.

Since achieving full commercial operation in December 2014, Phoenix Power has combined efficiency and sustainability through advanced combined-cycle technology, thereby creating long-term value for shareholders and contributing to Oman's economic development. Through this policy, the Company reaffirms its commitment to balancing consistent shareholder distributions with strategic reinvestment in future growth.

Policy Objectives

This Dividend Distribution Policy is designed to:

- Enhance transparency and disclosure regarding dividend distributions.
- Provide clear principles, frequency, and mechanisms for dividend payments.
- Balance shareholder returns with reinvestment to support long-term sustainable growth.
- Comply with Muscat Stock Exchange Circular No. (3/2025) and all relevant Omani laws and regulations.

AD MGM, Bldg 4, 3rd floor, Office number 305 B
T +968 2200 9960 F +968 2200 9975
E info@phoenixpower.co.om
www.phoenixpoweroman.com

Core Principles

- **Board & Shareholder Approval:** All distributions are subject to the approval of the Board of Directors and the General Meeting in accordance with applicable legislation.
- **Frequency:** Dividends may be distributed annually or semi-annually, as deemed appropriate by the Board.
- **Form of Distribution:** Cash dividends,

Financial Basis & Disclosures

Dividend decisions will be guided by clear financial considerations, including:

- Net profits available for distribution as per audited financial statements.
- Free cash flow and liquidity levels.
- Legal reserves and debt covenants.
- Anticipated capital expenditures, expansions.

The Company shall pay dividends only upon obtaining the Lenders' approval and subject to meeting the required financial ratios as stipulated by the Lenders.

Phoenix Context

- **Financial Stability:** Strong balance sheet and sustainable cash flows.
- **Sector Role:** Operator of the largest power plant in Oman, with a pivotal role in the national energy sector.
- **Strategic Approach:** Committed to balancing shareholder distributions with reinvestments in growth and development.

AD MGM, Bldg 4, 3rd floor, Office number 305 B
T +968 2200 9960 F +968 2200 9975
E info@phoenixpower.co.om
www.phoenixpoweroman.com

Governance & Review

- The Board of Directors shall review this Policy periodically to ensure its alignment with company objectives and market developments.
- Any amendments will be disclosed on the Company's official website and the MSX portal in line with transparency principles.

Conclusion

Phoenix Power Company SAOG affirms that this Dividend Policy embodies its commitment to sound governance, transparency, and sustainable financial management. By balancing attractive shareholder returns with long-term growth, the Company aims to reinforce investor trust and confidence in its strategic direction.



AD MGM, Bldg 4, 3rd floor, Office number 305 B
T +968 2200 9960 F +968 2200 9975
E info@phoenixpower.co.om
www.phoenixpoweroman.com

سياسة توزيع الأرباح – شركة العنقاء للطاقة ش.م.ع.ع

المقدمة والسياسات

تأسست شركة العنقاء للطاقة ش.م.ع.ع في عام 2011 وتمتلك وتدير محطة صور لإنتاج الطاقة بقدرة إنتاجية تبلغ 2000 ميغاواط، وهي أكبر محطة في سلطنة عُمان وتشكل نحو 23% من السعة الإنتاجية الإجمالية المتعاقد عليها في شبكة النقل الرئيسية (MIS). تمثل المحطة ركيزة أساسية في قطاع الكهرباء في السلطنة، حيث تضمن إمدادات مستقرة وموثوقة للطاقة عبر شبكة النقل التابعة لشركة عُمان لنقل الكهرباء (OETC).

منذ بدء التشغيل التجاري في ديسمبر 2014، عملت الشركة على الجمع بين الكفاءة والاستدامة باستخدام تقنية الدورة المركبة المتطورة، بما يعزز القيمة للمساهمين والاقتصاد الوطني. ومن خلال هذه السياسة، تؤكد الشركة التزامها بالموازنة بين توفير توزيعات أرباح مستقرة للمساهمين وتمويل استثمارات استراتيجية تدعم النمو طويل الأجل.

أهداف السياسة

تهدف سياسة توزيع الأرباح إلى:

- تعزيز الشفافية والإفصاح بشأن آلية توزيعات الأرباح.
- توضيح المبادئ وتواتر وآليات التوزيع بشكل مبسط وواضح.
- تحقيق التوازن بين العوائد المباشرة للمساهمين وإعادة استثمار الأرباح لدعم النمو المستدام.
- الامتثال لتعميم بورصة مسقط رقم (2025/3) والأنظمة والقوانين ذات الصلة.

المبادئ الأساسية

- اعتماد مجلس الإدارة والجمعية العامة: جميع التوزيعات تخضع لموافقة مجلس الإدارة والجمعية العامة وفقاً للتشريعات المعمول بها.

- **وتيرة التوزيع:** يجوز للشركة أن توزع أرباحًا بشكل سنوي أو نصف سنوي، بحسب ما يراه المجلس مناسبًا.
- **وسائل التوزيع:** تشمل الأرباح النقدية.

المركز المالي والإفصاحات

تستند قرارات التوزيع إلى أسس مالية واضحة تشمل:

- صافي الأرباح القابلة للتوزيع وفقًا للبيانات المالية المدققة.
- التدفقات النقدية الحرة والسيولة المتاحة.
- الالتزام بالاحتياطات القانونية ونسب المديونية.
- متطلبات التوسعات.

لن تقوم الشركة بتوزيع الأرباح إلا بعد الحصول على موافقة المقرضين، وبشرط استيفاء النسب المالية المطلوبة كما هو منصوص عليه من قبل المقرضين.

السياق الاستراتيجي للشركة

- **الاستقرار المالي:** تتمتع شركة العنقاء للطاقة بمركز مالي قوي وتدفقات نقدية مستدامة.
- **الدور القطاعي:** تدير الشركة أكبر محطة كهرباء في سلطنة عُمان، مما يجعلها في موقع محوري في السوق.
- **النهج الاستثماري:** تسعى الشركة إلى تحقيق توازن بين توفير عوائد المساهمين والحفاظ على قدرتها التمويلية لتنفيذ مشاريع النمو والتوسع.

الحوكمة والمراجعة

- يقوم مجلس الإدارة بمراجعة هذه السياسة بشكل دوري لضمان اتساقها مع الأهداف الاستراتيجية للشركة وتطورات السوق.
- يتم الإفصاح عن أي تحديثات عبر الموقع الإلكتروني للشركة وبورصة مسقط، التزامًا بمبدأ الشفافية.

الخاتمة

تؤكد شركة العنقاء للطاقة ش.م.ع. أن هذه السياسة تمثل إطارًا استرشاديًا يعكس التزامها بمبادئ الحوكمة الرشيدة، والامتثال للأنظمة والتشريعات، وتعزيز الثقة بين الشركة ومساهميها.

إن توزيع الأرباح سيبقى خاضعًا لتقدير مجلس الإدارة والجمعية العامة وفقًا للظروف المالية والاقتصادية السائدة، مع التزام الشركة بتحقيق التوازن بين العائد المجزي للمساهمين واستدامة النمو طويل الأجل.



Handwritten signature in blue ink.